
 

 

 

 

Als je een groot project van enkele tonnen onder handen hebt, dan vragen instanties soms naar een 

overzicht van je activiteiten gedurende die periode. Zo ook ditmaal bij de stichting Molen Kyck over den Dyck 

ten aanzien van de voegenrestauratie. 

Het overzicht dat we opstelden viel aan vele kanten zo in de smaak, dat we dit graag met onze vrijwilligers, 

donateurs en relaties delen. We zijn blij dat we zover gekomen zijn! Terwijl ons in de beftreffende periode 

nog andere ingrijpende werkzaamheden “ten deel vielen”. Het gros daarvan werd ook opgelost!  

 

10-2020 Eerste aanzet vernieuwen voegen 
Aansluitend aan de vaststelling in het najaar van 2020 dat 
de roeden vervangen moeten worden (kosten 75.000 
euro), blijkt dat delen van het metselwerk (voegen) van de 
32 meter hoge molen vervangen moeten worden. 
Geschatte kosten 50.000 euro. 
Helaas krijgt dit later een nog kostbaarder vervolg… 
 

 

   

04-2022 Aanzet tot herstel voegen, maar… 
In april 2022 wordt begonnen met de gedeeltelijk te 
herstellen voegen. De aannemer kijkt verder dan de 
aangewezen plekken en doet een verontrustende 
ontdekking:  
ALLE VOEGEN VAN DE KYCK OVER DEN DYCK 
MOETEN VERVANGEN WORDEN  

 

 
 

   

05-2022 Eerste stap 
Het bestuur neemt in mei 2022 de eerste belangrijke stap, 
door een volledige begroting van de Voegenrestauratie 
voor de gehele molen aan te vragen. De aanvraag gaat, 
mede op aangeven van de expert van de provincie, naar 
de vaste aannemer Restauratie Werkplaats Schiedam. De 
kosten worden op dat moment beraamd op 270.000 euro. 
  

 
   

07-2022 Overleg politieke partijen 
Op aangeven van het bestuurslid pr volgen eerste 
gesprekken met enkele politieke partijen (VSP, CDA, GL). 
 

 

   

08-2022 Aanvraag subsidie (pitch) via Erfgoedlijn 
Van de monumentenexpert horen we dat de provincie via 
de reguliere weg ons niet subsidieert. Hij tipt ons over de 
route via de Erfgoedlijn. Dan moeten we echter in één 
week een presentatie maken, aanleveren én verdedigen. 
  
Motto van onze pitch voor de Erfgoedlijn Waterdriehoek is 
‘Houd de Kyck over den Dyck overeind’. Voorzitter 
Marianne Mulders geeft de intern opgestelde pitch. 
 

 

   

ACTIVITEITENOVERZICHT

Project V



 

10-2022 Toezegging subsidie! 
In oktober ontvangt de stichting van de provincie de 
toezegging van 162.500 euro. Dát is een mooi begin! 
 

 

   

11-2022 Eerste Bouwvergadering 
De eerste bouwvergadering, waarbij aanwezig de 
bouwkundig verantwoordelijke van de provincie, is tevens 
voor de provincie het signaal dat ‘we’ echt gaan starten. 
Startdatum: 1 november 2023. 
 

 

   

v.a. 11-2022 Subsidie-aanvragen versturen 
Onder aansturing van de penningmeester Tjepke 
Steijaert-Valk worden meerdere fondsen aangeschreven 
met de vraag naar subsidie.  
Verschillende partijen zeggen hun steun toe: Dinamo 
Fonds, Het Cultuurfonds, Hendrik Muller Fonds, Van der 
Mandele Stichting. 

 
 

   

12-2022 ’s Lands 1ste MOLINAR 
De stichting organiseert naar een idee van het bestuurslid 
pr voor B&W en Gemeenteraad van Dordrecht het eerste 
ooit gehouden Molinar in Nederland.  
Doel: awareness en draagvlak kweken bij dit gemeentelijk 
platform; evenals alvast openingen voor subsidie 
proberen te creëren (nadat in 2021 subsidie niet lukte). 
Ook de verantwoordelijk wethouder was hierbij aanwezig. 

 

 
 

   

12-2022 Vragen in de Gemeenteraad 
Na het eerste overleg met politieke partijen (VSP, CDA) 
volgen van hen vragen over subsidie aan de molen in de 
Gemeenteraad (aan B&W). 
 

 

   

02-2023 Het is officieel! 
De stichting ontvangt de officiële brief met de toekenning 
van het subsidiebedrag en de start- en einddatum.  
Tevens wordt de uitkering van een voorschot à 80% met 
deze brief aangekondigd. 

 
 

   

02-2023 Second Opinion 
De gemeente vraagt bij het ministerie een Second 
Opinion met betrekking tot de werkwijze en te gebruiken 
grondstoffen aan. Deze wordt door de betreffende 
ambtenaar positief bevonden, dus ‘het werk’ kan straks 
gewoon beginnen. 
Ook de Welstandscommissie kan zich vinden in de 
voorgestelde werkwijze. 
 

 
 

   



 

03-2023 Verlenen Bouwvergunning Gemeente 
In maart 2023 heeft de gemeente Dordrecht de 
Bouwvergunning verleend. Waarvan in de lokale media 
melding wordt gemaakt. 

 
 

   

05-2023 Voeg Een Meter Toe 
De grootscheepse restauratie zet vrijwilligers aan tot het 
oprichten van de ‘Mortelwerkgroep’: het actievoeren zit 
nog vers in het geheugen m.b.t. de roeden! 
Dragende actie wordt de per mei gestarte actie VOEG 
EEN METER TOE! Die zal een jaar lopen. 
Andere activiteiten die geld opleveren zijn: 

• Wijnproeverij en whiskyproeverij 

• Speciaal ontwikkelde broodmix, de Voegenbroodmix 

• Dordts Roggeverdoemeke wordt geïntroduceerd 

• Allerlei extra acties rondom bestaande events volgen 

• Er komt een eigen molenwijn in rood en wit:  
Vin du Moulin Kyck over den Dyck 

 
De start van de actie leidt tot verschillende interviews en 
artikelen in regionale, lokale kranten en de regionale TV. 
 
 

 
 

 
 

 
 

   

09-2023 Schenking en Gift 
De restauratiepot van de Kyck over den Dyck wordt extra 
gevuld dankzij een anonieme (voor de buitenwacht) 
donatie van 10.000 euro en een schenking van ruim 3.600 
euro van de organisatie van de jaarlijkse klassiekerrally 
die in Dordrecht en omstreken wordt georganiseerd. Dat 
zijn bedragen die hélpen. En meerdere donaties volgen. 

 
 

   

2023-2024 Mediatrajecten 
Vanwege de goede banden met de regionale en lokale 
media, het met grote regelmaat verzenden van 
persberichten en uitnodigen van journalisten en omdat er 
steeds interessant actueel nieuws is te vertellen, 
verschijnt ‘de molen’ regelmatig in diverse media; van AD 
tot Dordt Centraal tot RTV Rijnmond en RTV Dordrecht. 

 
 

 
 

   



 

10-2023 Prijsverhoging! 
Grote schrik: door gestegen materiaalkosten en uurlonen 
schiet de eerdere (en feitelijk (te) oude) begroting door 
naar liefst 290.000 euro! 
Dat betekent een fikse domper en veel extra druk op 
acties, subsidies plus de eigen reserves. Oeps; en dat is 
zachtjes uitgedrukt. 
 

 

   

11-2023 Start van de steigerbouw 
Om goed te kunnen werken en de voegen goed te kunnen 
‘uithalen’, was een steiger onontkoombaar. Van onderen 
tot bijna helemaal boven op 32 meter.  
 
Gelukkig werd die niet in één keer opgebouwd. Toch 
vergde het vanaf 1 november meerdere weken voordat de 
onderzijde tot de stelling helemaal ‘omsteigerd’ was. 

 
 

   

12-2023 Voortgang van Acties 
De hoofdactie voor geld inzamelen ging soms snel, soms 
minder snel. Eind november, begin december werd de 
20.000 euro grens geslecht. Eind december zaten we 
plots boven de 31.000 euro! 
Op de foto voorzitter Theo Oostenrijk met AD-columnist 
Kees Thies, die het eerste Voegenbrood kreeg 
overhandigd; wat weer de nodige millimeters in de kranten 
opleverde. 
 
Hartverwarmend  
Dat is het enige woord dat hier op zijn plaats is voor alle 
steun die we van Dordtenaren en van oud-Dordtenaren 
mochten ontvangen! 
 
Helaas waren er geen bedrijven die ons actief steunden; 
evenmin als de gemeente. Want Gemeenteraad en B&W 
keken nog even ‘de andere kant op’… 
Op die bedrijven rekenen we dan maar als we een 
volgende grote restauratieklus bij de hand hebben?! 

 
 

 
 

   

12-2023 “Christo in Dordrecht” 
Was het dan echt gebeurd, dat de wereldberoemde 
‘inpakkunstenaar’ naar Dordrecht was gekomen? Maar 
nee, het was niet Christo die de molen inpakte.  
 
Het was onderdeel van de aanpak. Om er A) voor te 
zorgen dat de buurt geen (stof)last zou hebben, B) dat de 
buitenzijde van de muur droog bleef en dat C) de 
metselaars eveneens droog en enigszins uit de wind hun 
uithakwerk konden doen. 
 

 
 

   

01-2024 MBO-studenten op bezoek 
Technische studenten krijgen bij de Kyck een inkijkje in 
restauratiewerk. De aannemer leidt ze rond op het werk, 
de molengids van de Kyck geeft een stukje historie over 
en inzicht in de molen. 

 
 

 
 



 

   

02-2024 Storm Louis 
Een enorme set back! Dát was wat er gebeurde toen 
storm Louis in februari over Dordrecht raasde.  
Het bovendeel van de molen was net enkele dagen 
daarvoor ook ingepakt. Helaas was de krimpfolie nog niet 
ingekrompen en zo kreeg de storm er vat op. 
Met als resultaat dat ’s avonds laat zelfs brandweer en 
politie uitrukten. Want dat wapperende plastic zou ook 
een gevaar kunnen vormen.  
Kort daarna werd het bovendeel opnieuw ingepakt en kon 
het werk voortgezet worden. 

 
 

   

05-2024 Resultaat Voeg Een Meter Toe 
Een jaar na de start van de hoofdactie werd de balans 
opgemaakt. Voor de onthulling werd wederom AD-
columnist Thies gevraagd.  
Het eindbedrag was hoger dan ooit en dan gehoopt: 
36.341,14 euro! Bijeengebracht door Dordtenaren en 
ieder die de molen een (zeer!) warm hart toedraagt. 

 
 

   

05-2024 Presentatie commissie gemeenteraad 
Teneinde eindelijk – als rijksmonument, waar de gemeente 
zich jaren achter verschool – subsidie van de gemeente te 
krijgen, gaf de stichting een presentatie aan de 
gemeentelijke raadscommissie. 
Daarvóór waren er door VSP en CDA al vragen onder 
Artikel 40 gesteld. 
 
Tijdens de presentatie konden bestuurslid pr, de voorzitter 
en de aannemer vragen pareren en goed uitleggen wat er 
allemaal al was gedaan door de stichting en welke grote 
onderhoudsklussen er alsnog aan zitten te komen. 
 

 

   

06-2024 2de reeks Taallessen 
In samenwerking met het Erfgoedhuis werd voor de 
tweede maal een serie Taallessen aan nieuwe 
Nederlanders in de molen gegeven.  
De lessen leverden de molen geld op vanwege de verhuur 
en omdat we een vergoeding mochten vragen voor het 
educatieve deel, dat onze molengids Henk de Lange 
enkele malen – met heel veel liefde! – verzorgde. 

 
 

   

07-2024 ‘Vrienden van de Kyck’ 
Hoewel enigszins terzijde van het rechtstreekse 
restauratietraject met betrekking tot het metselwerk, 
kunnen we de oprichting van de ‘Vrienden van de Kyck’ 
zéker als sponsoractie voor het ophalen van 
restauratiebijdragen zien. 
 
Bij dit initiatief van de stichting verbinden bedrijven zich 
voor een vaste bijdrage per jaar voor 3 jaar aan de molen 
en de andere aangesloten ondernemers.  
De Amega Holding was het eerste van twee bedrijven die 
inmiddels bekend zijn en algemeen directeur Leen de 
Koning tekende het contract. 
 

 
 

   

  



 

08-2024 Feestelijke Heropening 
Zo’n grote restauratie moet met een Heropening gevierd 
worden. Zoals altijd organiseren we dat zelf en houden de 
kosten laag; maar mét feestelijke invulling van Jubal! De 
Heropening verrichtte de verantwoordelijk gedeputeerde 
van de Provinciale Staten, de heer Meindert Stolk. Door 
een nieuw monumentenbord (tweetalig) te onthullen 
opende hij symbolisch de gerestaureerde molen. 
  

 
   

08-2024 Uitreiking 1ste exemplaar nieuwe Molenboek 
Het idee voor een nieuw boek over de molen, het oude 
boek stamde uit 2005, ontstond in de aanloop naar het  
25-jarig jubileum van de stichting in 2022. 
 
Oud-voorzitter Marianne Mulders en externe schrijvers 
Jaap Bouman en Wim van Wijk pakten eind 2023 samen 
met bestuurslid Harry Eskes de uitdaging op. In de loop 
van de zomer van 2024 was het boek klaar. De 
Heropening was een uitstekend moment om de uitreiking 
van het 1ste exemplaar te doen. 
 
Dit werd uitgereikt aan de voor monumenten 
verantwoordelijk wethouder, de heer Rik van der Linden. 
Met als onderliggende reden dat wij sinds mei 2024 met 
hem en het College en de Raad in gesprek waren omtrent 
subsidie van de gemeente.  
 
De productiekosten van het boek konden dankzij Drukkerij 
RAD scherp gehouden worden, waardoor bij verkoop – die 
niet in enkele maanden gedaan zal zijn bij een oplage van 
1.000 stuks – per boek zo’n 40% van de verkoopprijs in de 
restauratiekas vloeit. 

 
 

 
 

   

10-2024 Het kwam er dan toch van! 
Dáár kwam het bevrijdende mailtje van de wethouder: de 
gemeente verleent de molenstichting een subsidie van 
24.000 euro! Omdat de stichting zélf al zo veel geld voor 
de kosten à 290.000 euro heeft opgehaald maar nog net 
dat laatste stukje tekort komt.  
We zijn er vanzelfsprekend heel blij mee en dit dekt de 
restauratiekosten af. Gelukkig. 

 
 

   

10-2024 Nogmaals een Grote Schrik 
Alleen…, dat we quitte speelden was gerekend buiten de 
gedachtegang van de aannemer. Die vond een 
meerwerkfactuur à 27.000 euro ‘aan de orde. Hoewel we 
daarover vooraf helaas nog geen signaal hadden 
ontvangen.  
 
Uiteindelijk kon dat bedrag na gesprekken door 
bestuurslid techniek Jan van Valen gehalveerd worden. 
Maar het betekent hoe dan ook én een grote aanslag op 
onze reserves én op onze trots (omdat het niet was gelukt 
alles met subsidies en giften af te dekken). 
 
Desalniettemin zijn we blij en toch trots, want:  
DE KYCK OVER DEN DYCK STAAT WEER TE 
STRALEN ALS NIEUW en wordt zelfs ’s avonds weer 
aangelicht door de gemeente (met nieuwe energiezuinige, 
duurzame en waterdichte LED-verlichting).  
Een echte aanwinst voor de stad! 
 

 
 

 
 

Aldus opgetekend door het stichtingsbestuur op 5 februari 2025 


